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SALFÖLD  KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE  

8256   Salföld, Kossuth u. 27.   

 

    

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. január 13. napján 11:00 órakor 

megtartott rendkívüli képviselő-testületi üléséről. 

 

Helye: Salföld, Faluház 

Jelen vannak: Fábián Gusztáv polgármester 

                         Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

                         Somogyi Márk képviselő 

                          

 

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van: 

 

Dr. Szabó Tímea jegyző megbízásából, Takács Katalin igazgatási csoportvezető 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Kiss Krisztina, jegyzőkönyvvezető 

 

Lakosság részéről: 2 fő 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 3 

fővel jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitja. Kéri, hogy aki a napirendi pontokat elfogadja, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ- 

TESTÜLETÉNEK 

 

1/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

A 2015. január 13-i rendkívüli ülés napirendi pontjának elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. január 13-i 

rendkívüli ülés napirendi pontját az alábbiak szerint határozza meg: 
  

I. Egyedi szennyvízkezelő berendezések üzemeltetése 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

II. Monitoring kutak üzemeltetési engedélyéhez szükséges dokumentáció 

elkészítésére érkezett ajánlatok elbírálása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 
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III. Polgármesteri tisztség ellátási módjának megváltoztatása 

Előadó: Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester 

 

IV. Salföldi apartman fejlesztése 

Előadó: Somogyi Márk, képviselő 

 

V. Térmegfigyelő kamerarendszer telepítése 

Előadó: Somogyi Márk, képviselő 

 

VI. Vegyes ügyek 

 

I. Egyedi szennyvízkezelő berendezések üzemeltetése 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az anyagot mindenki megkapta. Nekik kötelességük van a tavaly 

beépített 19 berendezés működtetésére. Az előterjesztésben felsorolták a berendezés tulajdonosának 

kötelességeit és a kezelő kötelességeit. Jelen pillanatban ők egyszerre tulajdonosok is, mert igazából öt 

év múlva kerül a magánszemélyek tulajdonába a berendezés, addig az önkormányzat a tulajdonos, 

tehát a tulajdonosi és a kezelői feladatokat is neki kell végeznie. Mind tudják a berendezések 

kezelésének kötelességeit átruházhatják, erről szólna ez a napirendi pont. Jelenleg nincs kezelő, illetve 

a kezelő maga az önkormányzat, igaz az önkormányzatnak jogosultsága nincs, mert annak a feltétele 

egy szennyvíz technikus léte, aki alkalmazásban áll, vagy ilyen végzettsége van és szolgáltatásit az 

önkormányzatnak nyújtja. Jelenleg annyi történt a megvalósítás óta, hogy ő próbálta részletesen 

megtekinteni a többi már működő berendezésekkel rendelkező önkormányzatok gyakorlatát. Volt a 

Nivegy völgyben, ahol körülbelül öt falunak van ilyen berendezése, ahol részt vett egy ülésen, de 

kiderült nem hivatalosan, hogy Salföld már nem férne be a szennyvíztársulásba. Hárman kezdték és a 

másik két települést is már nehezen vették be. Ott a legnagyobb falu, ahol százhúsz berendezés van az 

önkormányzat havi díjat szed, havi 3.000 Ft-ot, igaz a nyugdíjasoknak elengedik, vagy kevesebbet kell 

fizetniük, de még így is az öt falu tartana fent egy kezelőt és hozzá tartozó berendezéseket, autót, 

szivattyút, szennyvíztározót. Ebbe nem fértek bele sajnos. A másik, a legközelebbi falu is 21 

kilométerre van, ahol lenne ez a társulás, nehézkes is lett volna, mert egy ember és közmunkások 

végzik ezt a feladatot. Nyolc órában foglalkoztatják, tehát hétvégén nem is dolgozna. Ott jelenleg így 

oldják meg. A velük nyert két falu éppen hogy csak ott is belép ebbe a társulásba és ők is szeretnék 

átruházni ezt a működtetést a másik három falura, ahol fel van már véve egy ember, bár hozzá kell 

tennie, hogy ott is a megfelelő szennyvíz technikus még hiányzik, mert most küldték el iskolába és 

akkor lesz ott is szabályos munkaerő, ha elvégzi az iskolát. Ez eddig egy éves tanfolyam volt, bruttó 

ötszázezer forintba került, most már sajnos két éves a tanfolyam igaz az ára nem változott, de el van 

húzva. Ez után elment, van a két mintafalu, ahol már voltak egyszer, Gétye és Nyim, a nyimi 

polgármesterrel beszélt, ők maguk oldják meg a berendezések kezelését, mert ők is korábban feladtak 

egy pályázatot a kezelésre, ami egyébként ennek a napirendnek is a témája lesz, és ott elmondta, bár 

igaz nekik ott volt idejük, itt viszont egyből a mélyvízbe kell ugrani, ezt azonnal kezelni kell, ez is a 

hátránya a mostani pályázatnak, ott teljes átmeneti idő volt három évig, igazából a kivitelező csinálta 

ezeket a munkálatokat és szép lassan átvették, most már egy éve ők csinálják. Először ők is írtak ki 

pályázatot, de mivel olyan összegért vállalták volna a feladat ellátást, amit a települések nem tudtak 

bevállalni, ezért úgy döntöttek, hogy elküldenek a faluból egy embert aki elvégzi ezt a tanfolyamot, 

őneki fizetést ad ezért a falu, az sem titok, hogy mennyit, bruttó 130.000 Ft-os fizetést kap, de 

egymagában is kevés, mert a faluban sok a közmunkás és közülük is rendeltek ki embert alkalmi 

esetekre. Vettek berendezéseket, traktorokat, tartályokat stb., de náluk száz berendezés van, mind a 

száz berendezésre havi 2.500 Ft-ot szednek karbantartási díj gyanánt, ami egy lakosnak harmincezer 

forint egy évben. Ebből próbálják kifizetni a dolgozót és gyakorlatilag a berendezéseket a traktort 

másra is használja az önkormányzat, de jelenleg így működik és hasonló a Gétye, Dióskáli variáció, ott 

két faluban van körülbelül kilencven berendezés, ott az a különbség, hogy nem az önkormányzat 
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alkalmazza a technikust, hanem egy magánvállalkozó. Minden berendezésre havi díjat kér ott is mind a 

két faluban és ő megy ki, viszont a helyi közmunkások ugyan úgy besegítenek a javításokban. A 

kezelésnek két variációja lehet, vagy az önkormányzat megoldja, szennyvíz kezelő technikussal 

megfelelő összegért, vagy kiír egy pályázatot. Ők most ott tartanak, hogy a Balatoni Fejlesztési Tanács 

kérte őket, hogy kezeljék, annyit csinálnak, hogy van egy üzemeltetési napló jellegű nyomtatvány, 

amibe minden hónapba egyszer személyesen ő végigmegy és leolvassa azokat az adatokat, hogy 

működik-e a gép, van e probléma, az elsőnél is jött ki probléma, most is van jelenleg kettő, ezek főleg 

nem az elektronikus, vagy a működés, hanem a zajhatás csökkentése miatt voltak. Ki is jött a cég, két 

helyen kijavították a dolgot, ez addig megy, amíg a teljes megoldást megcsinálják.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Még kijavítják bárhol ahol kérik? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kijavítják, ő múltkor is jelezte azt is megcsinálták, és még van két 

hely ahova ki fognak menni és megcsinálják. Röviden az van, hogy ők kezelgetik, a cég ha elektromos 

hiba lenne kijönne megjavítaná azon kívül van egy egymillió forintos keret, amit a cégnek kellett a 

pályázat során befizetni és mint kiderült az is javításra van, de csak olyan esetre, ahol már a cégnek is 

problémát okoz a javítás, akkor lehet ahhoz a pénzhez hozzányúlni, ez egy tartalék alap. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ez letétben van a cégnél? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem ez az önkormányzat számláján van letétben és onnan lehet 

felhasználni, de csak arra az esetre, amit az imént elmondott. Ez a költségvetésükbe igazán nem 

jelentkezik, ez egy teljesen külön álló tétel a bankban, ez öt évre van adva, rendkívüli esetekre. 

 

Somogyi Márk, képviselő: De ezt a támogató adta ehhez. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem, a cégnek bele kellett kalkulálnia a pályázatba, hogy azt az 

összeget majd az önkormányzatnak átutalja.  

 

Somogyi Márk, képviselő: De a cég a saját pénzéből, vagy a pályázati összegből kalkulálta ezt be? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A cég az pénzért vállalta a beruházást, a pénz a Balatoni Fejlesztési 

Tanácstól érkezett kilencven százalékban, ők a megkapott pénzből fizették ezt ki. Tehát röviden erről 

van szó és ami az első napirendi pont lényege, hogy megkísérelhetik azt, hogy a nyimi példára utalva, 

ahol hasonló pályázatot írtak ki, hogy ők is kiírnak egy pályázatot a 19 berendezésükre, és megnézik, 

hogy milyen ajánlatok jönnek és azokat megvizsgálják, addig változatlanul ezt a naplót kell írni, 

minden hónapban minden berendezésről az adatokat le kell írni. Kérdése van esetleg ezzel 

kapcsolatban valakinek? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Hallott valaki olyan pályázatról, ami támogatná a tanfolyamot, vagy ezt 

mindig az önkormányzatoknak kell finanszíroznia? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Két esetben az önkormányzatok, illetve az ottani társulás 

finanszírozza, tehát ha öt település finanszírozza az valamivel olcsóbb, de egyébként egy forinttal sem 

fizetnek kevesebbet ettől a falvak, Nyim pedig teljesen magától finanszírozta.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Pályázatról nem hallottak, ami ezt támogatná? 
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Fábián Gusztáv, polgármester: Ő nem, de bármi lehetséges, nem tud róla, az biztos hogy a kormány 

rendelet alapján ez szükséges hozzá, mert az a lista, hogy mi kell az üzemeltetéshez, az egy kormány 

rendelet alapján készült. 

 

Somogyi Márk, képviselő: A másik kérdése, ha valaki elvégzi ezt a tanfolyamot, mondjuk, ha nem 

tudnak rá pályázatot, akkor önkormányzati finanszírozásból, akkor az a személy más településeken is 

vállalhat ilyen feladatot onnantól kezdve. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mivel kap jogosítványt, ebből következik, hogy igen, de mivel az 

önkormányzat finanszírozza, ezért elsősorban annak az önkormányzatnak kell dolgoznia. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Igen, erre akar kilyukadni, hogy ha más talapülésen elvállal ilyen munkát, 

mert Salföldön kevés a berendezés, még ha megtriplázódik akkor is olyan kevés, mert kicsi a település, 

hogy egy embert nem tudnak napi nyolc órában foglalkoztatni, tehát hogyha egy ilyen végzettségű 

embert kiképez Salföld, és ez az ember más településen is vállal ilyen feladatot, akkor Salföld hogy 

tudja ezt a befektetését érvényesíteni más településsel szemben. Tehát mondhatja azt, hogy ők 

képezték ki, a másikak is használják, vagyis igénybe veszik, tehát akkor a befektetett tanfolyam díjnak 

az X százalékát fizessék ki?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ezt maximum csak úgynevezett vállalkozási formában lehet 

elképzelni, amely szerint az önkormányzat, mint vállalkozó, mint számlakibocsátó megjelenne és az az 

illető eleve szerződésben állna az önkormányzattal és az önkormányzat nevében elmenne egy másik 

faluba, akkor azért pénzt lehetne szedni, tehát egyszerű vállalkozási forma.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ott eleve a tanfolyamot több település fizette? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az egyiknél most fizeti, tehát most jár le a nyimi, illetve a Nivegy 

völgyi öt falu pedig együtt fizeti a tanfolyamot egy embernek. A nyimiek azok egy az egyben a saját 

költségükre. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Azt nem mondhatják valakinek, aki elvégzi a tanfolyamot, hogy Salföld 

fizette a tanfolyamot, tehát csak Salföldnek dogozhat, másnak nem. Ezt nem lehet nyilván mondani. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Lehet, ha ezt egy szerződésben leírják.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: De olyan nagy esély arra, hogy itt rengeteg munka lesz a 

környéken szerinte nem valószínű.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez a baj, mondaná, hogy ez egy jó ötlet akkor, hogy ha 

hemzsegnének az ilyen falvak a környéken. 

 

Somogyi Márk, képviselő: De ez még fejlődhet ám. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Fejlődik, mert ugye ez támogatott dolog, de hogy milyen 

gyorsasággal azt nem tudhatják, illetve nem tudják. Most ezek a községek, akik ezt megcsinálták, 

valahogy megoldották, jelenleg ők az utolsók, akiknek még nincs teljesen kész a megoldása. Tehát az, 

hogy ha valaki elmegy egy ilyen tanfolyamra az önkormányzat pénzén, azt bármilyen szerződésben 

lehet rögzíteni, hogy ezért ő mit csinál, mennyiért, illetve hogyan csinálja, tehát valami jogi szerződést 

lehet vele kötni. Az előterjesztés most arról szól, hogy próbáljanak meg először egy pályázati kiírást, 

elképzelhető, hogy a cég, mert mindig azok a cégek szoktak erre jelentkezni akik egyébként telepítik, 
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ez a másik kettőnél is így volt, meg kell várni, hogy mit reagálnak rá. Nekik annyi van, hogy ők, ha 

bármi probléma van a technikai részével, akkor kijönnek megjavítják számlára, mert a garancia itt egy 

évre szól, de egy év alatt még különösebb probléma nem lesz, hanem a későbbiek folyamán. 

Biztosítanak hozzá berendezési tárgyakat, bármikor a raktárukból tudnak adni, de bérmunkában is 

megjavítják, tehát ha a szennyvíz technológus nem tud, mert olyan elektronikus része romlik el, akkor 

a szakszervízt kell kihívni és akkor ők javítják meg számlára. A garancia az egy évre szól, de egy év 

alatt valószínű, hogy különösebb probléma még nem lesz, hanem a későbbiek folyamán. Biztosítanak 

hozzá berendezési tárgyakat, a raktárukból bármikor tudnak adni, de bérmunkában is megjavítják.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A pályázatra magánszemély is jelentkezhet? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az a cég, vagy magánszemély, aki az előírt feltételeknek megfelel. 

Nyimen is megmondták, hogy aki ezt elvállalja, annak két évente be kell magát oltatnia kollogén 

anyagok elleni védőoltással. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ez a pályázat olyan embert feltételez, akinek már meg van ez a 

végzettsége. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ha ilyen nincs, akkor arra nem írnak ki egy pályázatot, hogy ki jelentkezne 

erre a tanfolyamra?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Arra is lehet pályázatot kiírni, jelenleg a mostani előterjesztésben a 

kezelőre vonatkozó pályázatot kell kiírni. Meg kellene várni, hogy ki jelentkezik és akkor folytatni kell 

a dolgot. Február 8 a pályázat benyújtási határideje, utána dönteni kell, utána ki lehet írni egy olyan 

pályázatot, hogy ki jelentkezne a továbbképzésre, csak a feltételeket meg kellene határozni, hogy mivel 

járna az, ha az önkormányzat finanszírozná a továbbképzést.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő szeretné összefoglalni, azt amit ő kivett az 

elhangzottakból, illetve amit ő kilátásnak lát és következménynek. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Tehát van nekik 19 egyedi szennyvíztisztítójuk, amit az 

önkormányzatnak karban kell tartania és gondoznia. Ez a 19 egyedi szennyvíztisztító kevés ahhoz, 

hogy akár egy félállású ember is ezt elvállalja, illetőleg, hogy ha elvállalja, akkor is csak 

hétköznapokon és munkaidőben nyúl hozzá, általában ezek a vállalkozók így működnek.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ha a vállalkozó korlátlan időben köt szerződést egy 

önkormányzattal, akkor ez az jelenti, hogy vasárnap ebéd után feláll és elmegy dolgozgatni, mert olyan 

a szerződés. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ha ez főállásban történik, akkor se tölti ki valószínűleg a 

munkaidejét.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Gétyén és Dióskálin van összesen körülbelül kilencven darab 

berendezés, ott egy magánvállalkozó csinálja. Se időbeosztás, se semmi, negyedévente beadja a 

számlát a kezelésért az önkormányzatnak, onnantól fogva semmilyen munkaidő nincs nála. Ha 

szerencséje van és egyetlen berendezés sem hibásodik meg egy évig, akkor csak felveszi a pénzt. 
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen, de ugyan akkor van egy másik is, amikor folyamatosan 

ellenőrizni kell. Ez az amit most a polgármester úr csinál. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő megcsinálja azokat a munkákat. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Máshol kell ennek érdekében közfoglalkoztatottakat is 

beállítani. Tehát ezeket a napi munkákat az ellenőrzéseket, a napló vezetést, amit a polgármester úr 

jelen pillanatban maga csinálja, mert egy kicsit ért a műszaki dolgokhoz, meg valami alap kiképzést 

kapott is erre vonatkozóan azoktól, akik telepítették a berendezéseket. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Egyszer eljöttek, körbejártak és megmutattak neki néhány hasznos 

dolgot. Megtanulta a számítógépes kezelést, az elektronikus beüzemeltetést. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Tehát akkor ennek ezt a mindennapi alaprészét polgármester 

úr jelen pillanatban végzi. Nem tudják, hogy ha erre a pályázatra érkezik ajánlat, akkor valószínű, hogy 

nem fél állásban, hanem teljes állásban akarja a pályázó elvállalni, akinek a bére mit is mondott a 

polgármester úr 140.000 forint körüli. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez konkrétan nincsen benne. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Konkrétan nincs benne, de úgy általában milyen bérrel 

szoktak jelentkezni? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A pályázatot ha valaki beadja, leírja, hogy milyen feltételekkel 

vállalja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen, de a tapasztalat szerint ez a 140.000 forint körüli bér a 

jellemző, és akkor még mellette kell közmunkás ugye? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Amit említett, az 130.000 forint volt és az egy úgynevezett 

technikusi minimálbér. Tehát, ha az önkormányzat a negyedét akarja adni, akkor sem tudja, mert ez a 

bér kötelező. Ő már szennyvízkezelő technikus és annak van a bértáblázatban egy bére, azt meg kell 

neki adni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Volt arról szó, hogy polgármester úr hajlandó magát tovább 

fejleszteni ezen a téren és akkor, amennyiben nem sikeres ez a pályázat.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő természetesen ezt megcsinálja, de ő csak azt a részt tudja, ami nem 

szennyvízkezelő technikusi végzettséget igényel, az a céljuk, hogy a berendezések üzemeljenek, ami az 

ő részét illeti, az mindig az, hogy nehogy valami jogilag szabálytalan legyen. Nehogy ne lehessen 

csinálnia egy polgármesternek, de miért ne csinálhatná. Az a lényeg hogy jogilag rendben legyen és 

természetesen nem pénzért, mert az már túl menne minden határon, ezt csak is társadalmi munkában 

végzi. Olyat nem szeretne, hogy valami jogilag a polgármesterséggel ne legyen összhangban.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: De társadalmi munkában lehet csinálni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Társadalmi munkában bármit lehet csinálni. 
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Somogyi Márk, képviselő: Azt szeretné kérdezni, hogy az az alap ellenőrzés, amit a polgármester úr 

már csinált, az hivatalosan nem elég, tehát mindenképpen kell egy képzett személy, aki ezt vállalja? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Elmondja, hogy hol van az a határ, ahol mindenképpen meg kell 

hogy álljon. Azt meg tudja állapítani, hogy működik e a berendezés, abban a pillanatban, ha a 

berendezés rosszul üzemel, akkor szakember kimegy kiviszi a berendezéseit, ha kell kiszippantyúzza a 

szennyvízet teljesen, visszaállítja, visszatölti a berendezést, belerakja az oltó anyagot, megcsinálja. Ez 

már a technikus. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ehhez kell az az ember, aki elvégezte a tanfolyamot. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Addig amíg csak ellenőrzik a berendezéseket, ki megy megnézi, 

kikapcsolja, bekapcsolja, leírja a számokat, mert ugye három adat van mindig a gépben, amit havonta 

le kell olvasni, addig nem kell a papír, az onnantól kell, amikor már konkrétan a szennyvízzel is 

foglalkozni kell. Tehát egy hiba esetén muszáj kiszivattyúzni, vagy ugye eljön az a pillanat, amikor 

kétévente egyszer iszap mintát kell venni.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Tehát ezt a kis alap ellenőrzést, ezt ugyan így a felhasználó is elvégezheti?  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az nem hivatalos, mert az önkormányzat a kezelője. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Eddig annyi történt, hogy az eddigi ellenőrzéseket beküldte a 

Balatoni Fejlesztési Tanácsnak és ott elfogadták, mint jelenlegi állapotban a kezelést, de azért mert 

hibaforrás nem volt a zajon kívül, azt ugyan beleírta. Ez így még elmegy, viszont ha adja isten öt év 

múlva valami hiba van, akkor már két dolog van, ki lehet hívni akkor is szervizt aki megcsinálja 

pénzért, vagy a másik, hogy a probléma már olyan, hogy szivattyúzni kell és már kell a technikus, 

remélik, hogy ez az idő még nem mostanában jön el. A berendezések még nagyon jól működnek, nincs 

velük baj. Ahogy mondták a hibák a második és harmadik évben jönnek elő, de hozzá kell tennie, hogy 

ott ahol volt azok a berendezések rosszabbak, korábbi technológiai konstrukciók és emiatt sokkal több 

a meghibásodás. Talán az ami nekik van az jobb.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő úgy értette több alkalommal is, amikor a pályázat kiíróval beszélt, hogy 

ez az állapot ami most van, hogy a polgármester úr alap ellenőrzéseket végez, ez nem tehető 

hivatalossá. Ez mindenképpen egy türelmi időszak, amíg még nincs meg az a képzett ember. Ezért 

mondta, hogy addig akár a felhasználó is elvégezheti a leolvasásokat és megmondhatja a polgármester 

úrnak az adatokat. Ezen az állapoton mindenképpen túl kell lépni, ezért van itt a pályázat, illetve nem 

tudják, hogy ennek mi lesz az eredménye, a másik változat pedig a fizetett tanfolyam, amire szintén 

egy pályázatot kellene kiírni. Az önkormányzatnak szerinte az lenne a költséghatékonyabb ha erre egy 

cég, vagy egy magánszemély jelentkezne.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Azt azért szeretné elmondani, hogy itt van egy olyan szempont is, 

függetlenül attól, hogy ugye ez úgymond csak átmeneti állapot, ami most van, hogy gondolja kicsit 

sokkhatásként érné a tulajdonosokat, az, hogy ha bejelentené, hogy holnaptól havi háromezer forintot 

fizessenek, mert fönt kell tartani majd egy embert. Egyébként erősen mondja a Balatoni Fejlesztési 

Tanácsos hölgy, hogy sürgősen vezessék be a pénz szedést. Egyébként a pályázatban arról nem volt 

szó, hogy nekik pénzt kell szedni havonta, pont az volt a lényeg, hogy mennyivel olcsóbb az egyedi, 

most ha elkezdenek pénzt szedni, akkor kiderül hogy mennyivel olcsóbb, ha három ezer forintot 

beszed valakitől havonta, az évi 36.000 forint, mitől lesz ez olcsó annak, aki kétszer elviteti a 

szennyvizet egy évben 24.000 forintért. Akkor nem tudja neki bebizonyítani, hogy mennyivel jobb az 

egyedi berendezés. 
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen, tulajdonképpen ezt nagyon költség hatékonyan kellene 

nekik megoldani, ezen kellene gondolkodni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Hozzá kell tennie, hogy volt szó az esetleges havidíjról, akkor olyan 

havi ezer forintról beszéltek. Ahogy elnézi itt a környező falvakat, a három ezer forintba gondolkodna, 

mert körülbelül az tart fent egy embert, de ott is száz berendezésre, az azt jelenti, hogy havi háromszáz 

ezer forintot fizetnek be a tulajdonosok, az évi hárommillió-hatszázezer forint, ebből egy fizetést 

kigazdálkodnak, azt a havi 130.000 forintos kezelői állást és a többi megy az egyébre. Most viszont itt 

vannak egy ilyen helyzetben 19 berendezésre, ha még három ezer forintot kérnék havonta, akkor 

57.000 forint jönne össze havonta, évi 700.000 forintot tudnának beszedni, abból kéne fent tartani egy 

darab technikust. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem fog menni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem fog menni. Olyan irreális igényeket kér tőlük a Balatoni 

Fejlesztési Tanács, amit úgy próbál megoldani, hogy minél több olyan munkával ami nem kerül 

pénzbe. Amit ők meg tudnak csinálni, azt megcsinálja. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azt akarta éppen mondani, hogy bontani kellene, amit 

esetleg meg lehet csinálna ezzel az alapismerettel, azt meg kellene csinálni, azt már az illetőnek nem 

kellene vállalni, nem kellene hetente egyszer idejönnie, akkor is ha lenne egy ilyen jelentkező, vizuális 

ellenőrzésre, hiszen azt a polgármester úr megcsinálja, akkor meg kellene osztani a kettőt, ha van 

olyan aki ezt vállalja. Akkor már a polgármester úr munkájával, amit társadalmi munkában végez, már 

költséghatékonyabbá lehetne tenni az egészet.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Még egyszer szeretné elmondani, hogy ráadásul öt évre kell a 

fenntartást megoldani, ez azt jelenti, hogy 2019. szeptember 30-án a berendezést, akár átadhatja a 

tulajdonosnak. Ezt se nagyon javasolják, hanem éppen azt akarják, hogy akkor is fennmarad egyfajta 

szennyvíz kezelési kérdés a faluban. Tehát annyira nem rakhatja át magánszemélyre, igaz ha valakinek 

van egy tartálya akkor azt ő kezeli. Igazából arra késztetik a falvakat, hogy ez a berendezés kezelés 

továbbra is falu kezelésében maradjon, miután már a tulajdonosé lesz papíron is, tehát átadják neki, 

akkor is legyen egy önkormányzati kezelés. Összefoglalva, úgy kellene csinálni, hogy nulla forintért 

csinálja valaki társadalmi munkában, de azt nem tudja kikerülni, hogy az önkormányzatnak ehhez 

berendezéseket kell vennie, karbantartani kell a készüléket, ha meghibásodik egy darabig neki kell 

fizetni, függetlenül attól, hogy van ez a pénz, és egy darab technikusi papírt valakinek meg kell 

szerezni, mert az kikerülhetetlen. Onnantól fogva, ha van egy ilyen és azzal szerződést köt az 

önkormányzat, hogy ő a kezelő nulla forintért, onnantól már senki nem tud semmit mondani, mert 

hivatalos a dolog. Ezt öt évig kell csinálni, sajnos a tanfolyam az viszont drága, 500.000 forint és két 

éves. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem lehet ezt részletekben befizetni? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: De lehet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: És még szoktak olyan alkalmak lenni, ahol mindenféle OKJ-

s tanfolyamokat kedvezményesen hirdetnek meg, lehetne esetleg egy ilyet kifogni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez is lehet, de ez a tanfolyam annyira speciális, és még azt szeretné 

hozzátenni, hogy ez a képzés Budapesten van. Annak még plusz költségei is vannak, hiszen nem 
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kérhetnek meg senkit arra, hogy a saját költségén utazgasson Budapestre, hiszen minden szombaton 

egy napot ott kell lenni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő azt gondolja, hogy próbálják meg lezárni ezt a vitát, azt 

megcsinálhatják, hogy a következő ülésen egy technikusi képzésről szóló pályázatot is kiírnak, ha 

valakit érdekel, addig át kell gondolni, hogy milyen feltételekkel adják az illetőnek ezt a lehetőséget, 

ha ők fizetik. Más kérdés van-e még ezzel kapcsolatban, hiszen itt most a pályázat kiírásáról kell 

dönteni? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Annyit szeretne ezzel kapcsolatban még kérdezni, hogy a 

pályázatban miért három év van, miért nem négy, ha öt évig kell fenntartani? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez a kezelői szerződés, ezt meg lehet hosszabbítani. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Köszöni szépen, így már érti. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Amennyiben több kérdés nincs, ismerteti a határozati javaslatot. Aki 

azzal egyetért kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

2/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

Egyedi szennyvízkezelő berendezések üzemeltetésére pályázat kiírásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete elhatározza, hogy a 2014. évben létesített egyedi 

szennyvízkezelő berendezések üzemeltetésére pályázatot ír ki, melynek tervezetét elfogadja. 

 A pályázati felhívást a hirdetőtáblán és honlapján közzé teszi. 

 

Felhatalmazza a polgármestert a pályázati felhívás közzé tételére. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2015. január 20.  

 

II. Monitoring kutak üzemeltetési enedélyéhez szükséges dokumentáció elkészítésére érkezett 

ajánlatok elbírálása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Van három monitoring kutuk, erre kell egy úgynevezett üzemeltetési 

engedélyhez szükséges dokumentációt készíteni, erre kettő dokumentáció érkezett. Mindenki megkapta 

őket, az egyik a Provender Bt., a másik pedig Lasancz Tamás részéről érkezett. Mind a két vállalkozó 

körülbelül ugyanolyan feltételekkel vállalja, csak az egyiknek kedvezőbb az ára. Ez nem  azt 

jelenti,hogy ezért az önkormányzatnak még nem kell fizetni, hiszen magáért a beadványért is már 

fizettek 37.000 forint eljárási díjat, és még lehet költség egyébként. Ezt mindenképpen egy szerződéssel 

rendelkező hivatalos személynek kell ezt beadnia. Kérdése, javaslata van valakinek, hogy melyiket 

válasszák? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Természetesen azt, amelyiknek kedvezőbb az ára. 
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Fábián Gusztáv, polgármester: Ő is egyetért ezzel. Amennyiben több kérdés, észrevétel nincs, 

ismerteti a határozati javaslatot. Aki a határozatot el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

3/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

Monitoring kutak üzemeltetési engedélyéhez szükséges dokumentáció elkészítésére érkezett 

ajánlat elfogadásáról  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld 3/1., 86. és 29. hrsz-ú ingatlanokon 

létesített monitorig kút  vízjogi üzemeltetési engedélyéhez szükséges megvalósult állapotról szóló 

műszaki dokumentáció elkészítésére megbízza a Provender Bt-t, és az általa benyújtott  60.000 Ft + 

Áfa összegű ajánlatot elfogadja. 

 

Felhatalmazza a polgármestert, a szerződés megkötésére.  

  

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester  

Határidő: 2015. február 28. 

 

III. Polgármesteri tisztség ellátási módjának megváltoztatása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ennek a napirendi pontnak az ismertetéséhez, átadná a szót az 

alpolgármester asszonynak. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az előterjesztésben tulajdonképpen minden szerepel, a 

jegyzőasszony kiegészítette törvényi hivatkozásokkal. A polgármester úr és a képviselők is tisztelet 

díjasnak indultak a választáson, de a 2011. évi CLXXXIX. törvény lehetővé teszi, hogy egy cikluson 

belül egyszer meg lehessen ezt változtatni. A Képviselő-testület dönt erről, és ezzel együtt az SZMSZ 

módosításról. Amiért ő ezt az előterjesztést benyújtotta annak története van. Az előzménye az, hogy 

amikor most a választások voltak, akkor a polgármesterek és képviselők javadalmazásában is változás 

történt. Tudni  kell, hogy éveken keresztül 100.000 forint volt a polgármesteri tiszteletdíj, ha jól tudja, 

akkor hat vagy hét éve változatlan volt, ez a többi hasonló településhez képest alacsony összeg volt. 

Ebből a bruttó volt a 100.000 forint, a nettó ami kijött belőle az olyan 65.000 forint körüli összeg volt. 

Most a bruttót lehetett maximum 74.880 forintban meghatározni, mert ez az adott az 500 fő alatti 

lakosú településeken, és ez azért jelentős csökkenést idézett elő, mert ebből a kötelező díjjal együtt, ami 

a költségekre vonatkozik, tehát költség térítési díjakkal együtt is körülbelül 50.000 forint jön ki 

számításai szerint. Nem ez a probléma, hanem az, hogy megnövekedtek a polgármester úr feladatai, 

éppen amit itt az előbb is beszéltek a 19 monitoring kúttal, amelyeknek az ellenőrzésében ő részt vesz 

és esetleg ebbe még inkább társadalmi munkába bele tudna merülni. Jelen pillanatban is ezt a 

tevékenységet és napló vezetést is társadalmi munkában végzi. Ezen kívül a könyvtári rendezvények 

száma is megnőtt, amelyeket eddig egy hölgy látta el szintén társadalmi munkában, de ő nyugdíjba 

ment tavaly és ezektől a tevékenységtől is szeretne visszavonulni, erre polgármester úr azt mondta, 

hogy akkor ő átvállalja ezt a feladatot, mert ezekre a feladatokra szintén nem tudnak részmunkaidős 

embert találni, mint ahogy az egyedi szennyvíztisztítók ellenőrzésére sem lesz egyszerű. Meg 

növekedett az idő szükséglete is és arról nem is beszélve, hogy nem csak az idő, hanem a 

benzinfogyasztás is, mivel 2015. január végétől megszűnik az Ábrahámhegyi kirendeltség és 
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Kővágóörsre kell mindig átmenni. Nagyjából ezek voltak azok a feladatok, amik megnövelték a 

polgármesteri munkát, ha azt számítják, hogy minimum egy minimál béres embernek a munkáját 

polgármester úr átvállalja, akkor gyakorlatilag az, hogy ő tiszteletdíjasból főállású polgármester lesz 

akkor bármennyire is az ellenkezőjét gondolná az ember valójában ez költség hatékony, mert annyival 

nem emelkedik a 100.000 forinthoz képest, most így bruttó 149.576 forint a bruttó 100.000 forinthoz 

képest. Ennyit szeretett volna elmondani, ezt az előterjesztésében is leírta. Még mielőtt bármiben is 

döntenének, meg szeretné kérdezni a polgármester urat, hogy egyetért e az SZMSZ módosításával? 

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Egyetért-e a tisztségének a megváltoztatásával? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen egyetért vele. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az SZMSZ-ben az kerülne módosításra, hogy milyen formában tölti be a 

tisztséget? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Azt szeretné megkérdezni, hogy amik az előterjesztésben fel vannak 

sorolva, azok a tevékenységek a polgármesteri munkakörbe beletartoznak, vagy beletartozhatnak? Itt 

most az egyedi szennyvíztisztítók kezelésére gondol, vagy a könyvtári feladatok elvégzésére. Azokra 

amikre itt az előterjesztés hivatkozik. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ezek egy nagyobb településen főállású munkatársat 

igényelnek, de egy kis településen részmunkaidős foglalkozás, annyira részmunkaidős, hogy maximum 

napi egy órás munka nagyjából.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Az a kérdése, hogy ezek polgármesteri munkakörbe tartozhatnak? 

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Nem. Más településeken erre külön embert 

foglalkoztatnak.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ez egy plusz vállalás. 

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Így van. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő akkor érzi ezt szabályosnak, ha mindenki azért veszi fel a fizetését amit 

csinál és ami elvárható tőle. Ebben ő azt látja, hogy valójában el nem várható feladatok elvégzésére 

hivatkozva emelnék meg a polgármester fizetését.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem a fizetését emelik meg, hanem a státusza változik.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A státusza igen, de az előterjesztésnek az a lényege, hogy azért váljon  a 

polgármester főállásúvá, hogy a fizetése magasabb lehessen, tehát az egyfajta kompenzáció azért a 

társadalmi munkáért, amit elvégez. Viszont az nem tartozik polgármesteri munkakörbe és ebből 

kifolyólag nem elvárható, nem számon kérhető az a munka. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Itt az értelmezés fordított, mert ez nem azért történt, hogy a 

fizetés magasabb legyen, hanem azért mivel ezek a plusz munkák és plusz vállalások tulajdonképpen a 

polgármester feladatkörébe nem tartoznak bele mégis ő vállalná és vállalja el ezeket, emiatt meg 

növekedett az idő szükséglete és ezért a státusza változik. 
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Somogyi Márk, képviselő: Ő érti, hogy mit mond, de mégis csak egy olyan dologra hivatkozik az 

előterjesztés, ami valószínűleg nem szabályos. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Teljesen szabályos, mert ha valaki társadalmi munkában 

vállalja el azt, amit senki más nem tud elvégezni. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az egy dolog, az a saját döntése, de nem lehet erre hivatkozva megemelni 

a polgármester fizetését és egy főállásba helyezni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő pont a másik oldalról látja. Mivel az időszükséglet 

megnőtt. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte ha így az önkormányzatnak költséghatékonyabb lenne, akkor 

persze jó megoldás lehet, csak hogy az előző ciklus elején mikor jelentkeztek a választásokra, akkor 

felháborodva emlegették a két ciklussal ezelőtti polgármester 150.000 forintos fizetését.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Már akkor is 100.000 forint volt. Hat vagy hét éve változatlan 

ez az összeg. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ja igen, az előző polgármester sosem volt főállású. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Minden esetre, ezt érvként említették, hogy a településhez mérten túl 

magas fizetést vesznek fel, ezt tudja, hogy hangoztatták és így is gondolták. Erre az ő reakciójuk az volt 

az előző ciklus elejétől, hogy volt aki nem vett fel tiszteletdíjat, a polgármester is csak a felét vette fel 

egy jó ideig, így tudták a nagy anyagi hátrányt visszatornázni. Most ehhez képest, csak hogy 

hitelességét megtartsa az önkormányzat, mert hogy ha ott kötnek ki ők is, mint önkormányzat, hogy a 

maximumnak a maximumát felveszik, holott a település most is olyan kicsi és most is gyengék az 

anyagi körülmények, a hitelességüket azért őrizzék meg annak ellenére, hogy most öt év van előttük. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő is mondana valamit. Ez a ciklus elején egy kicsit másként 

volt. Nem azt mondták, hogy sok a 100.000 forint, hanem azt mondták, mert a többi hasonló 

nagyságrendű településhez képest itt mindig alacsony volt a tiszteletdíj Salföldön. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Milyen hasonló nagyságrendű? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A környező településekhez képest. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Kékkút van, ami ilyen kicsi, ismerik az anyagi helyzetüket.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Jó, akkor egy kicsit több lakossal rendelkező település 

esetében is, tehát ahhoz képest is mindig alacsony volt a tiszteletdíj, amiért ők azt mondták, hogy egy 

ideig nem veszik fel a tiszteletdíjat és a polgármester úr is csak felét vette fel, az azért volt, mert 

3.000.000 forint minusszal vették át az önkormányzatot és azt az összeget kellett megspórolni. Nem azt 

mondták, hogy az sok lenne ha felvennék, hanem azt mondták, hogy az adósságuk sok. És azt be is 

hozták utána. Tehát annak is más volt az oka.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Igazából nem őt kell meggyőzni. 
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Jó, ő csak válaszolt a kérdésre. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Egy főállású polgármesteri fizetésből nem kizárt, hogy támadások érhetik 

az önkormányzatot, hogy milyen alapon. Erre gondolni kell. Az gondolja, hogy jogilag ez működik-e, 

hogy ilyen társadalmi munkára hivatkoznak, mikor egy főállású polgármesteri tisztségről beszélnek, a 

másik, hogy bevállalható-e az önkormányzatnak, hogy meg kell magyarázni, hogy mitől lett hirtelen 

főállású egy polgármester itt Salföldön. Ő ezt csak felveti, hogy milyen magyarázkodásnak fogja 

kitenni magát az önkormányzat, ezt meg kell gondolni.  

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: A képviselő-testület egy alkalommal megváltoztathatja a 

polgármesteri tisztséget, a törvényben az nincsen konkrétan felsorolva, hogy milyen indokok alapján, 

csak az, hogy egy alkalommal lehet megváltoztatni a ciklus alatt. Az illetmény tekintetében pedig 

nincsen mérlegelési jogköre a képviselő-testületnek, mert az konkrétan meghatározott, ha főállású, 

akkor 149.576 forint.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Lemondani lehet. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő azt érti, hogy egyébként indoklás nélkül megteheti a testület, de az 

előterjesztés konkrétan hivatkozik a társadalmi munkákra. Most nem kell megindokolniuk, de az 

előterjesztés pont rámutat ezekre, mint fő okokra, mint fő indítékokra.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Valamivel magyarázni kell, most írta volna oda, hogy teljesen 

mindegy, hogy miért? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Bevállalható dolgokkal kellene magyarázni. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ezek szerinte abszolút vállalható dolgok, a plusz önként 

vállalt munkák.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Jó, de mindhárman úgy vállalták ezt a feladatot, ismerték Salföld helyzetét, 

tudták, hogy ennyi szennyvíztisztító berendezés van már a településen, ez nem egy égből pottyant 

dolog. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Csak nem ismerték annak a mindenféle kezelési feltételét. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Mindegy, majd a jegyző ezt biztos jobban elfogja tudni mondani, hogy ez 

így szabályos lesz-e, hogy ha ezzel tudnak spórolni, olyan értelemben, hogy a polgármester annyi 

feladatot ellát, hogy ezzel egy plusz alkalmazottat tudnának helyettesíteni, elvileg lehet hatékony, csak 

szabályos legyen.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A jegyző által készített előterjesztésben szerepelnek azok a 

jogszabályok, melyekre hivatkozva szabályosan járnak el, de akkor ha nincs több hozzáfűzni való, vagy 

több kérdés, akkor feltennék szavazásra a kérdést. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A szavazást neki kell intéznie, amennyiben a vita lezárult. 

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Először akkor arról kellene dönteni, hogy a polgármestert 

kizárják-e a szavazásból. 
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Fábián Gusztáv, polgármester: Igen, ő elfogadta, illetve egyetértett a javaslattal. Felteszi szavazásra 

azt, hogy érintettség miatt részt vehet-e a szavazásban? Aki egyetért azzal, hogy igen, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

4/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv polgármestert a polgármesteri 

tisztség ellátási módjának megváltoztatásával kapcsolatos szavazásból nem zárja ki. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tekintettel arra, hogy először a szervezeti és működési szabályzatot 

kell módosítani, ismerteti a rendelet módosítását. Aki a rendelet módosítását el tudja fogadni, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

1/2015. (I. 26.) önkormányzati rendelete  

a Képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról szóló 13/2013.(X.01.) önkormányzati 

rendelete módosításáról 

 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: És most ismerteti a határozati javaslatot. Aki azt el tudja fogadni, 

kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

5/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

A polgármester tiszteletdíjának megállapításáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv, 2015. február 1-jétől főállású 

polgármester illetményét 2015. február 1-jétől a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 71. § (4) bekezdés a) pontja alapján havi 149.576,- Ft-ban 

állapítja meg.  

 

A polgármester az Mötv. 71. § (6) bekezdése alapján havonta 22.436,- Ft, - illetménye 15 %-ának 

megfelelő - összegű költségtérítésre jogosult.  

 

Utasítja az alpolgármestert, hogy intézkedjen a polgármester járandóságai havi rendszerességgel történő 

kifizetése iránt. 

 



 15 

Felelős: Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

IV. Salföldi apartman fejlesztése 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Itt átadná a szót Somogyi Márk képviselő úrnak. 

 

Somogyi Márk,képviselő: Az előterjesztést mindenki elolvasta, úgyhogy túl sok hozzáfűzni valója 

nincsen, a jelenlévőknek annyi, hogy Salföldnek ez az egyetlen nyári időszaki, illetve késő tavasztól 

kora őszig tartó bevétele és régóta probléma, hogy amint lehűl az idő nem tudják kiadni ezt a házat, 

apartmant. Régóta beszélnek arról, hogy a fűtését meg kellene oldani. Ez bevétel az önkormányzatnak, 

ezen kívül kevés bevételi forrással rendelkeznek, és ha többet tudnának innen beszedni, kevesebbet 

kellene adó formájában. Mindenképpen a lakosságnak a javára válik az, ha az önkormányzat több pénzt 

tud az idegenforgalomból beszedni. Lényegében ennyi, elég nagy az az időszak egy évben ami kiesik a 

téli időszakban. Ha ki tudnák találni, hogy az adottságoknak megfelelően a gáz, vagy egyéb fafűtés 

lenne-e a hatékonyabb, akkor az már sokat segítene. Ezzel együtt járna feltételezhetően egy 

tetőszigetelés, hogy a fűthetőség meglegyen, hogy hatékonyabb legyen. Ő még javasolt továbbá egy 

belső fa szerkezetű galériát, ez csak egy opció, egy ötlet, mivel nagyon nagy a belmagasság, a fűtés 

szempontjából sem mindegy, ha egy galériát kialakítanának, hangulatosabb is lenne, több férőhelyük is 

lenne az apartmanban. Összefoglalva ennyi lenne. Tavasszal újra kiadásra kerül az apartman, akkor már 

a fejlesztési munkákat nem lehet végezni, mivel ez egy megtérülő befektetés, azt gondolja, hogy ez az 

amibe érdemes lenne pénzt rakni és valószínűleg nincs szó olyan nagy összegekről és hamar megtérül, 

és a település vagyonát növelik ezzel. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Neki az az érzése, hogy hatásvizsgálatot kellene ezzel 

kapcsolatban csinálni. Ő arra gondol, hogy az idegenforgalmi szezon az a tavasz, nyár leginkább, jó 

hogy érdeklődnek ősszel is, ő úgy tippel hogy az őszi és téli szünetben lenne érdeklődés iránta, vagy ha 

esetleg befagynak itt a környéken a tavak meg a Balaton, ez körülbelül öt hét, vagy hétvégék, ő erre 

gondol nagyjából ennyi lehet egy téli szezonban. Akkor hogyan áll ezzel szemben a költség. Ahogy ő 

ezt hallja, bár ő nem jártas az építészetben, ő erre azt mondja, hogy ez megközelítőleg hárommillió 

forint. Annyi nincs az önkormányzatban, de ez az ő véleménye, lehet, hogy erre a polgármester úr mást 

tudna mondani, akár egy pontosabb összeget, hogy mennyibe kerülne ez. A másik pedig, hogy ennél 

nagyon kellene pályázatokat figyelni. Ha lenne erre pályázat, akkor azt meg kellene lépni, vagy ha 

tényleg akkora már az összeg, akkor lehet, és ennek kéne még ebben a hatás vizsgálatban benne lennie, 

hogy plusz egy vendéglátó hellyel többet tudnának bevenni, mint azzal ha a meglévőt téliesítik és 

mennyivel kerülne az többe például. 

 

Somogyi Márk, képviselő: És mi lenne az a plusz hely?  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ha egy másikat létesítenének.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Építenének egy új ingatlant? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Valami módon megoldani. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Valami konkrét elképzelés? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Konkrét nincs, azért kellene hatásvizsgálatot tartani. Akár a 

régi iskolát is hasznosíthatnák vendégháznak. 
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Somogyi Márk, képviselő: Az egyházi tulajdon. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Elkérik az egyháztól, vagy megegyeznek velük.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ez elég képlékeny. Az ő javaslata igazából annyiból áll, hogy foglalkoznak 

ezzel most ebben az időszakban, mérjék fel az ideális technikai megoldást, milyen fűtés kialakítása 

lenne a leghatékonyabb, szükséges-e tetőszigetelés, ha igen akkor mennyibe kerül, és ezekre kérjenek 

árajánlatot. Ez most még nem arról szól, hogy ugorjanak bele a költségekbe, hanem mérjék fel a 

lehetőségeket és a szükségleteket és kérjenek azokra ajánlatot. Akkor látni fogják, hogy ennek mi a 

költsége, ha pályázatban gondolkodnak, ami nagyon jó lenne, akkor is kell, hogy legyen előttük valami, 

hogy tudják, hogy mit és mennyiért akarják azt megvalósítani.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Lenne esetleg a faluból támogató? 

 

Somogyi Márk, képviselő: A támogatónak is kell mondani egy összeget. Az ő javaslata az, hogy 

hozzanak erről egy határozatot, hogy ők hárman egyeztetnek az ideális megoldásról az apartmannal 

kapcsolatban és kérnek árajánlatot arra a megoldásra, amit ők megfelelőnek találnak. A cél az, hogy 

télen is kiadható legyen az apartman. Azt gondolja, hogy ez sokkal inkább elérhető cél, mint abban 

gondolkodni, hogy egy új ingatlant kialakítsanak. Jó ötlet, csak azt még távolabbinak látja, mint ezt. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szeretne ő is hozzászólni. Szeretné tisztázni, hogy az őszi, téli, kora 

tavaszi kiadások vannak, nem olyan sok, inkább csak hétvégeken van egyszer kétszer egy hónapban. A 

komoly téli időszakban inkább csak karácsony és szilveszter között van érdeklődés. Ezért ha bármilyen 

beruházást is csinálna, annak a megtérülési ideje sajnos nagyon hosszú lenne. A lényeg, hogy tényleg 

régóta gondolkodnak azon, hogy meg kellene csinálni a fűtést, hiszen számtalanszor előfordult, hogy 

májusban is dideregtek a vendégek, mert hideg a kőház. Amit még szeretne mondani, hogy a fűtéssel a 

kiadások összege is jelentősen megemelkedik, kérdés az, hogy az önkormányzat az apartmant ki tudja-e 

adni olyan áron, amivel nem tudnak konkurálni, hiszen a településen van néhány olyan vendégház, amit 

sokkal jobban szeparáltan tudnak kiadni. Itt nem csak az a probléma, hogy galériát kellene építeni, 

hanem az is, hogy legalább két ágyat a termen belül el kellene egymástól szeparálni, mert az a baj, ha 

jönnek a családok folyamatosan egy légtérben vannak. Ettől függetlenül azt kellene eldönteni, hogy 

milyen fűtés legyen. A hőszigetelés az mindenképpen muszáj, nem kis összeg, árajánlatot kell rá kérni. 

Az hogy milyen fűtés legyen, két féle jöhet számításba, vagy konvektoros gáz, vagy központi fűtéses 

gáz, vagy simán fatüzelésű. Az egyikhez kell kémény, ami nincs, és a kéményhez kell építési engedély. 

A gáz esetében, ha konvektoros, akkor azt be kell vinni, ha központi fűtéses, akkor kazánt és 

radiátorokat kell elhelyezni, amit szintén meg kell terveztetni. Először is kellene a fűtésről egy 

tervdokumentáció, hogy melyik lenne a legolcsóbb megoldás egy ilyen légtérben, mert szerinte a 

konvektor nem fűtené be a helyet. Ha kandallóval fűtenének, akkor ugye a kéményt meg kell építeni, 

ami terv és engedély köteles, ott már azért három nappal korábban legalább be kell fűteni, hogy jó idő 

legye, nem tudja, hogy ez mennyire érné meg az önkormányzatnak, bár ettől függetlenül ő is azt 

mondja, hogy a kora tavaszi időszakban többször tudnák kiadni az apartmant, mert sokszor azért küldik 

el a vendégeket, mert hideg van az épületben. Ő azt javasolná, hogy csináltassanak tervet a gáz 

bevezetésére, mert szerinte a gázkonvektor levitele lenne a legegyszerűbb megoldás, és annak a 

telepítésére kérnének árajánlatot. Hiába van január, ha tervet kell készíteni, azt több helyre el kell vinni, 

de ha már van akkor elkezdhetik. Sajnos egy kémény építésével sem lennének előrébb, hiszen az is 

sokba kerül a tervezéstől a kivitelezésig. Viszont már ő is gondolkodott azon, hogy mi lehetne jó 

megoldás, és arra jutott, ha a könyvtárat át tudnák költöztetni egy olyan helységbe ami fűthető, akkor az 

és a hozzá tartozó kis helységet ki tudnák adni télen is hiszen fűtött, található benne két zuhanyzó, wc, 

konyha és szoba. Ha kiköltöztetnék a könyvtárat, akkor mind a két épületet ki lehetne adni.  
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ide kellene visszahozni a könyvtárat, elférne.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kétségkívül meg kellene gondolni, hogy visszahozzák a könyvtárat 

ide, tény, hogy akkor ezt is fűteni kellene, mert ugye ott minden egy napon van, a könyvtár is, az orvosi 

rendelés is, akkor itt lenne egy olyan nap amikor fűteni kéne, úgy is van szakkör. A hely is nagyobb itt a 

könyveknek, hiszen már az probléma, hogy ott hova pakoljanak annyi könyv érkezik. Abba a helységbe 

pedig még mindig könnyebb beruházni, hiszen ott van fűtés, csak néhány ágyat kellene elhelyezni. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az orvosi rendelő az külön bejárattal rendelkezik. És az a mellékehelység, 

amit a rendezvényeken a résztvevők szoktak használni? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Van másik, itt hátul. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Általában gyereknapon szokták használni, akkor még nem biztos, 

hogy kiadják. Ha berendeznék és költenének rá, az sem lenne olcsó, hiszen manapság egy normális ágy 

is sokba kerül. Ott akár két vagy három ágyat is lehetne elhelyezni, és akkor három személynek az is 

kiadható lenne, télen nyáron, hiszen az fűthető. Át kéne ezt gondolni szerinte, hogy visszaköltöztetik a 

könyvtárat, a szakköröket, a hivatali ügyfélfogadást.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Akkor azt a szerepét ennek a teremnek, amire tavaly beruháztak kicsit 

keresztül húzná ez a dolog. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen, de attól kiállítást még lehetne tartani.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Feltéve, ha nem a plafonig vannak a könyvek. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azt akarta mondani, hogy nem minden falon.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az biztos, hogy a kiállítási funkció az elmenne. Annyit tud mondani, 

hogy zárják le ezt is, hogy árajánlatot kérjenek vállalkozóktól fűtésre, kéményre, hőszigetelésre, a 

galériát mondaná a legutolsónak, ő azt tudja mondani, hogy lesz a költségvetés tervezése, abba lesz a 

beruházási rész, abba kell ezzel is foglalkozni.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szavazni nem szavaznak róla? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Hozhatnak róla határozatot, hogy a vendégház téliesítésére, tervekre 

és megvalósításra árajánlatokat kér az önkormányzat. Aki ezzel a határozat javaslattal egyetért, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

6/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete elhatározza, hogy a Salföldi vendégház 

téliesítésére, tervekre és megvalósításra árajánlatokat kér. 
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V. Térmegfigyelő kamerarendszer telepítése 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ismét átadná a szót Somogyi Márk képviselő úr részére. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ezzel kapcsolatban már egyszer elhatározásra jutott az önkormányzat, hogy 

elindul egy ilyen irányba, voltak igények erre a lakosság részéről, amit ő még nem látott az egy 

áttekinthető terv arról, hogy hova, mennyi és milyen kamera kerülne. Pályáztak erre, csak most nem 

tudja, hogy csak ő nem látta, vagy nincsen.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez úgy történt, hogy a pályázatot be kellett nyújtani gyorsan 

elektronikus úton, hogy melyik oszlopra szeretnék. Az történt, hogy egy cég, amelyik itt a környéken 

van és akik már Salföldön tervezték a fölső utcának az áram ellátását, ahhoz elment. Amikor legutoljára 

pályáztak, akkor a cég elment egy másik céghez és kértek egy tervet, mert ehhez is kell, a 

villanyoszlopokra menő áram kivezetésre egy tervvel kell beadni a kamerarendszert. Akkor ez a cég 

villámgyorsan csinált egy tervet, amivel a kamerarendszerre a pályázat be lett adva. Azt viszont nem 

mondták, hogy ez az egész országot érinti és amikor megjött a válasz, hogy nem nyertek, meg volt 

indokolva, hogy azért, mert a nyertes településeken a bűnözés nagyon magas. Neki az a véleménye, 

hogy természetesen pályázhatnak, de amíg ezt a pályázatot a Belügyminisztérium adja ki, addig azok a 

települések kapnak kedvező elbírálást, ahol magas a bűnözés. Ők szerencsére nem ez a kategória, ettől 

függetlenül tavaly arról beszéltek, hogy egy olyan 100.000 – 150.000 forintot a költségvetésből 

rászánnának, és egy felajánlásuk volt, ami 100.000 forintos összeg, egy helyi lakostól, hogy saját 

erőből, 200.000 – 250.000 forintból mire jutnának. Akkor arról volt szó, hogy itt a fő téren a meglévő 

villanyoszlopokra tennének maximum három, lehetőség szerint olcsó kamerát.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Akkor még arról is volt szó, hogy ez fokozatos lehetne 

fejleszteni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Természetesen nem kell egyből harmincat telepíteni, lehet azt 

apránként is, hiszen ha már kettő van, akkor már ki lehet tenni a falu elején, hogy kamerával őrzött 

terület, vagy falu. Látja, hogy a képviselő úr az előterjesztésében egy céget javasol.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Igen. Van egy veszprémi cég, többet is megkeresett, de ők reagáltak 

viszonylag gyorsan és felajánlották, hogy egy díjmentes felmérést végeznek, elkészítenek egy tervet és 

a pályázatot elkészítik. Most a pályázat, amit ő csatolt az előterjesztés mellé, az a tavalyi, a cég szerint 

tavasszal újra kiírásra kerül. Mindenképpen szerencsésebb lenne pályázatból megvalósítani, mint 

önerőből, ő azt javasolja, pláne úgy hogy ez a cég meg is csinálná, hogy mindenképpen induljanak a 

pályázaton, és dolgozzanak ki egy olyan tervet az egész falura, még akkor is ha csak önerőből fogják 

tudni megvalósítani apránként, hogy melyek azok a stratégiai pontok, ahová a kamerát érdemes lenne 

elhelyezni, lefedettség alapján.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Erre kaptak a rendőrség szakemberétől is felajánlást, megvan a neve 

és a telefonszáma, fel tudják hívni, hogy jöjjön ki, mérje fel és mondjon egy szakvéleményt, hogy hova 

érdemes tenni a kamerákat. 

 

Somogyi Márk, képviselő: De hogy milyet, arra ők már nem tudnak válaszolni. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: De tudnak. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Rákérdezett, hogy tudnak-e kameratípust is ajánlani, abba nem akart 

belemenni. 
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Fábián Gusztáv, polgármester: Mert nem szabad belemennie, a rendőr nem javasolhat cégeket. Ő 

nem zárkózik el attól, hogy pályázzanak, de reméli, hogy a cég nem kér azért pénzt, hogy pályázik a 

saját berendezéseivel. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Arról volt szó, hogy díjmentes. Mondjuk szándéknyilatkozat 

kell. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő, ha már valamit kérnének ettől a cégtől, az az lenne, hogy 250.000 

forintért mit tudna nyújtani. Hány kamerát tudnának felszerelni a meglévő villanyoszlopokra.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ha túl korán vágnak bele a pályázat előtt ebbe az egészbe, 

akkor itt a tavalyi pályázatban van egy olyan kitétel, hogy a támogatási kérelem benyújtása előtt 

megkezdett beruházáshoz támogatás nem nyújtható. Ha ezt most el kezdik, akkor az már megkezdett. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Nem a beruházást, de akkor már kész terveik vannak. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ha tervet kérnek, akkor már megkezdték a beruházást. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Nem.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A terv a pályázat feltétele, azt előbb kell megcsinálni és azt kell 

benyújtani a pályázathoz. Tervet csinálhatnak, ami lényeges, ha a képviselő úr megtudná kérdezi a 

céget, hogy 250.000 forintért, hány kamerát tudnának telepíteni.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ha az önkormányzat őt ezzel megbízza, akkor felveszi a céggel a 

kapcsolatot. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tekintettel arra, hogy a képviselő úr már felvette a céggel a 

kapcsolatot. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Egy kérdés erejéig. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Akkor még egy kérdést fel tehet a cégnek, ez nem azt jelenti, hogy 

másokhoz nem mennek el, vagy nem kell elmenni. Próbálják meg. Meg kellene indítani, a másik, hogy 

tervet kell csinálni erre a kamera rendszerre, mert az a pályázathoz szükséges.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: De az, hogy díjmentesen, vagy utólag finanszírozandó 

formában? Tehát amikor a pályázaton nyertek akkor? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem tudja, hogy melyik cég menne, de ha saját berendezéseit telepíti 

bele a pályázatba akkor azt mondja, hogy igen, ha nem, akkor nem. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Azt javasolja, hogy bízza meg az önkormányzat azzal, hogy felvegye a 

kapcsolatot ezzel a céggel. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: De már megtette. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Igen, de hivatalosan. Olyan formában, hogy egy díjmentes felmérésre 

felkérje őket az önkormányzat nevében és úgy, hogy ha eljönnek, akkor itt személyesen tudják őket 
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fogadni. Természetesen, ha valaminek anyagi vonzata van, akkor ő azt előre megkérdezi és nem 

nyilatkozik addig, amíg nem egyeztettek. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Jó, akkor a határozati javaslat, Salföld Község Önkormányzata felkéri 

Somogyi Márk képviselőt, hogy vegye fel a kapcsolatot a veszprémi Centrál Vagyonvédelmi és 

Hírközlés technikai Kft-vel helyi biztonsági kamera rendszer tervének készítésére és díjmentes 

helyszíni felmérésre.  

 

Lakossági résztvevő: Azt is fel kellene mérni, hány kamera kellene ide, mert ő ebbe a faluba 15 helyen 

bejön és 15 helyen kimegy. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Annyi biztos, hogy el lehetne helyezni, ha lenne rá pénz, minden 

sarokra lehetne tenni. 

 

Lakossági résztvevő: Érdemes egy vagy két helyre feltenni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Végül is, ha az ember két helyre feltesz egy faluban a 

legforgalmasabb helyeken, ott mennek el az autók is. Aztán az egérutaknál, az a kérdés, a legnagyobb 

probléma, hogy nem mindenhol van villanyoszlop, előbb azokat kell telepíteni, ami szintén nem olcsó. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Egyénileg mindenkinek van lehetősége arra, hogy kamerával lássa el a 

saját ingatlanát. Csak nem láthat ki a közterületre.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen. Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban még valakinek? 

Amennyiben nincs, aki az előbb elhangzott határozati javaslatot el tudja fogadni, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

7/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri Somogyi Márk képviselőt, hogy vegye fel a 

kapcsolatot a veszprémi Centrál Vagyonvédelmi és Hírközlés technikai Kft-vel helyi biztonsági kamera 

rendszer tervének készítésére és díjmentes helyszíni felmérésre.  

 

VI. Vegyes ügyek 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérelem érkezett az önkormányzathoz Kiss Balázs részéről, akiről 

nem tudja, hogy salföldi lakos-e, de a felesége és a gyermekei igen. Az úr a gyermekét beíratta a 

badacsonytomaji óvodába. Vasárnapi napon telefonon megkereste, hogy van-e falugondnoki járat 

Badacsonytomajra, gyermekszállítás vonatkozásában. Tájékoztatta, hogy nincs, ezek után tájékoztatta, 

hogy amennyiben ilyen igénye merül fel az önkormányzattal megtárgyalják a gyermekszállítást. 

Jelenleg az a helyzet, hogy a falunak két befogadó óvodája is van, a kötelező felvételt biztosító óvoda a 

badacsonytomaji, a másik a révfülöpi óvoda. Révfülöpre járnak többen az óvodába és az iskolába is, a 

falugondnoki járat viszi és hozza a gyerekeket és ezt támogatja a révfülöpi önkormányzat havi 30.000 

forinttal, mivel a saját gyerekeiken kívül más település gyerekeit is szállítják Révfülöpre. Ők azért 

tartották meg a badacsonytomaji óvodát és iskolát kötelező felvételt biztosítónak, mert oda van 
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buszjárat. Révfülöpre közvetlen járat nem volt, így szerencsésen meg tudták úgy oldani, hogy a 

falugondnoki autó a gyerekeket hozza viszi. Most felmerül a kérdés, hogy jár-e az illetőnek az, hogy ha 

van egy kötelező felvételt biztosító óvoda Badacsonytomajon, az illető oda beíratja a gyermekét, 

ugyanakkor van egy autóbusz járat az óvodába reggel és délután vissza. Most alpolgármester asszony 

tájékozódott és van egy a Nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi törvény szerint, a lakóhely, ennek 

hiányában a tartózkodási hely szerint illetékes települési önkormányzat megtéríti a kötelező felvételt 

biztosító óvodába való utazás költségeit, továbbá szükség esetén gondoskodik kísérő személyről a 

gyermek részére, ha az óvoda a településen kívül található és az óvodába való utaztatást az 

önkormányzat nem biztosítja. A kötelező felvételt biztosító iskolába való utaztatásról a fenntartó 

gondoskodik. Tehát ők most az óvodásokról beszélnek, egy óvodásról van szó, ezen törvény szerint az 

utazás költségeit meg kell térítenie az önkormányzatnak. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Vagy kísérőt kell biztosítani. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem, a kísérő az a következő, továbbá szükség esetén gondoskodik 

kísérő személyről a gyermek részére, ha az óvoda a településen kívül található. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ha nincs kísérő a buszon. Annyival kiegészítené, ha lehetne. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Elnézést, a mondat második fele, akkor kell ezt az utazás költségeit és 

a kísérő személyről gondoskodni, ha az óvoda egyrészt a településen kívül található, és az óvodába való 

utaztatást az önkormányzat nem biztosítja. Ő mondatnak ezt a szakaszát úgy értelmezi, hogy ők 

biztosítják az óvodába való utaztatást, mert van egy autóbusz járat oda és vissza. Hogyan értelmezzék a 

törvényt. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A jegyzőasszonnyal hosszasan beszélgettek erről tegnap. A 

Révfülöpre való szállításért a Kliktől kapja az önkormányzat a pénzt a szerződés szerint, tehát a Klik az 

iskolába utaztatott gyerekek bérletének megfelelő összeget utalja át az önkormányzatnak. A másik 

pedig, hogy azért nem lehet megtenni, mert itt pici gyerekről van szó, kis gyereket kísérő nélkül nem 

lehet feltenni a buszra, akkor kísérőt kellene biztosítani, végül is két megoldásban maradtak amit fel 

lehet ajánlani a szülőknek. Természetesen lehetne azt, hogy elmegy a falubusz arra is az esély 

egyenlőség érdekében, de lehet azt ajánlani, hogy lemegy a falubusz korábban, ott találkozik az 

ábrahámhegyi falubusszal, ami Badacsonytomaj felé megy, és megtudták azt, hogy van rajta hely és 

ebben együttműködésben részt venne Ábrahámhegy. A másik variáció pedig az, hogy a szülők elviszik 

kocsival a gyereket és hozzák is és cserébe kapnak egy felnőtt bérlet árát, mintha busszal kísérnék a 

gyereket. Ezt a két variációt lehet felajánlani. 

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Ezt mondta neki is a jegyzőasszony.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ezt az utóbbit még egyszer? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A szülők maguk viszik autóval a gyereket, viszont, mivel a törvény 

szerint az önkormányzatnak a költségeket állnia kell, egy felnőtt bérlet árával támogatják őket. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Kísérő kellene a buszra, úgy ahogy minden gyerek mellé kell 

a kísérő a buszra.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Tehát az önkormányzat támogatná az ő útiköltségüket. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem támogatná, köteles. 
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Fábián Gusztáv, polgármester: Elvileg köteles óvodás korúnál, ha nincs óvoda a faluban, hanem 

máshol van, egy felnőtt bérlet ára. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ez a két lehetőség van, az ábrahámhegyiek fel tudják venni 

van üres hely, vissza is tudják hozni, utána már csak ide kell felhozni valamilyen módon.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Csak ki szeretné egészíteni annyival, hogy Ábrahámhegyről is mennek 

Badacsonytomajra és Révfülöpről is gyerekek. Ezt a támogatást, vagy hozzájárulást az ábrahámhegyi 

busznak felajánlják azért, hogy felkanyarodjon Salföldre és felvegye a gyereket. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azt nem tudja megcsinálni, nagyon sűrű a menetideje, mind a 

két irányba megy.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A saját falubuszuk nem tudja megcsinálni, akkor ők, Révfülöp és 

Badacsonytomaj között ingáznak.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Valami megoldást akkor is kell találni, mert egy gyereket a buszra felrakni, 

aztán egy kilométer után a másikra átrakni, nem éppen ideális.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A képviselő úrnak, más megtudja oldani. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Nem neki, a gyerekről beszél.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Van két alternatíva, megkérdezi a szülőket, hogy melyiket választják. 

A szülők döntéséről azonnal értesíteni fogja a testületet. A következő téma, felkérné a képviselő urat, 

hogy számoljon be a kiállítás kérdéséről, mivel úgy hallották a faluban, hogy a képviselő úr kiállítást 

fog szervezni a faluházban. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Arról van szó, hogy a Magyar Művészeti Akadémia idén is szeretne 

rendezni a tavalyihoz hasonló Akadémiai napokat, Salföldön, illetve a Káli-medencében. Ahogy tavaly 

is ennek köszönhetően létrehozták ezt a kiállítást, illetve felújították a faluház belsejét. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azt azért más pénzből újították fel. 150.000 forintot adtak, és 

800.000 forintot rakott hozzá az önkormányzat, ha jól emlékszik.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Azért az több volt, egymillió forint fölött költöttek rá, az MMA adott 

150.000 forintot, másfélmillió forintot meg az állam adott, tehát összesen több mint hárommillió 

forintba került az átalakítás.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Az idei szervezés keretében szintén valamennyi bérleti díjat felajánlanának 

Salföldnek, ő 100.000 forintról hallott, de az utóbbi évek szerint az Akadémia ezt az első költségvetést 

amit így az egész Káli-medencei három napos rendezvényre kiszámoltak a szervezők, ezt tudtával 

visszadobták elsőre, mert hogy csökkenteni kell a költségvetésüket mindegy ezt majd ők megoldják. 

Lényeg az, hogy őt felkérte az Akadémia arra, hogy csináljon egy kiállítást a fotóiból, bocsássa 

rendelkezésre a képeit és igazából erről lenne szó.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Erről a három napról van szó. 
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Somogyi Márk, képviselő: Igazából igen, az hogy a kiállítás meddig maradjon kint az el lehet dönteni, 

az akadémiai rendezvény az három napos. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Mikor lenne? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ha jól tudja akkor májusban 15-16-17.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Egy kérdése még lenne. Az önkormányzat miért nem tud 

erről, amikor a faluban már többen tudnak róla, tehát amikor az önkormányzattól kell a helyiség, akkor 

miért nem őket keresi meg a szervező? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szeretne szólni. Természetesen az MMA egyik tagja beszélt erről a 

tél folyamán, hogy szeretnék megismételni az Akadémiai napokat, konkrétan arra nem emlékszik, hogy 

már ki volt jelölve egy művész, általánosságban volt szó művészekről és arról, lesznek fotó kiállítások 

itt ott, és talán a faluházat is sikerül majd kibérelni, ennyi. A képviselő úr most tisztázta, a jelenlegi 

számítások szerint ő van felkérve, hogy egy kiállítást csináljon. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Megkérdezte az Akadémia, hogy vállal-e kiállítást és ő azt mondta, hogy 

igen. Megjegyezné, hogy ez jelentős pénzébe kerül majd, ahhoz, hogy ezt a kiállítási anyagot 

előteremtse, de ezt majd ő megoldja.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Annyit akkor tisztáztak, hogy van egy ilyen felkérése a képviselő 

úrnak ez gyakorlatilag arra a három napra szól, a kiállítás további sorsáról egyelőre kár beszélni, mert 

egyelőre meg kellene valósulnia az egésznek.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Még ide kapcsolódik, hogy van Salföldnek ez a két szép terme és van ez a 

kiállítás ami nagyon jó, de már ez is az Akadémiai napok alkalmából jött létre és gyakorlatilag egy éve 

zárt ajtók mögött érintetlenül, változatlanul ezt a kiállítást láthatják, pedig érdemes lenne megpróbálni 

itt rendszeresen kiállításokat  rendezni. Tudják, hogy a legnagyobb nehézséget a nyitva tartás okozza, 

mert ahhoz kell egy ember, aki őrzi és nyitott ajtó mellett felügyeli a termeket.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Arról nem beszéltek az Akadémiával, hogy ki fogja kinyitni és ki fog 

itt ülni, ha bérlik a helységet az csak annyit jelent, hogy az önkormányzat a rendelkezésükre bocsátja. Ő 

azt fogja mondani, ha érkezik felkérés, hogy a nyitva tartást oldják meg ők, mert nem tudnak erre 

embert biztosítani.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Az a bérleti díj, amit az Akadémia ezekre a napokra felajánl, az még nem 

hivatalos.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ahogy a képviselő úr mondja, akkor ez az egész még képlékeny. 

Majd, ha aktuális lesz. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Annyit szeretne még mondani, hogy egész évben egyéb művészekkel 

megpróbálhatnának kiállítást rendezni, vannak pályázatok, a művészek pályázhatnak kiállításokra úgy, 

hogy a helyet biztosító önkormányzat nyilatkozik arról, hogy a helységet felkínálja a kiállítás céljára. 

Próbáljanak meg ebben gondolkodni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő várja ezeket a művészeket, csak jöjjenek. Még van egy bejelentése, 

Balassy Bálintról megint lesz megemlékezés február 14-én, az emlékplakettet erre az időre 

visszahelyezi az önkormányzat, utána pedig megint leveszi.  
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: De miért kell levenni?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mert gipszből van és nem bírja az időjárási viszontagságokat. Van 

még valakinek vegyes ügyekben bejelenteni valója?  

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Szeretné elmondani, hogy törvényességi felhívás érkezett 

Salföld Község Önkormányzatának a honlapjával kapcsolatban, amely úgy szól, hogy az önkormányzat 

hivatalos honlapjának vizsgálata alapján megállapítást nyert, hogy 2014. december 11-i állapot szerint a 

honlap a közérdekű adatokat nem az IHM. Rendelet szabályainak megfelelő szerkezetben tartalmazza, 

a közérdekű információk elnevezésű hivatkozás alatt nem kerültek kialakításra az IHM. Rendelet 2. 

melléklete szerinti közzétételi egységek, vagy az azokra történő hivatkozások elérési útvonala. A 

honlapon közétett listák adattartalma több vonatkozásban hiányos, az Info törvény első mellékletében 

meghatározott, az általános közzétételi lista szerkezeti egységei által meghatározott adatok közzététele 

nem minden tárgykörben történt meg teljes körűen. Erről szól a törvényességi felhívás, amelyre 

harminc napot biztosítottak. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mikor érkezett ez? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Tegnap érkezett ő úgy hallotta a honlap kezelőtől. 

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Ez 22-én érkezett. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Tegnap küldték át a honlap kezelőnek, aki neki ezt 

megmutatta és őszintén szólva nem lehet tudni belőle, hogy mivel van gond.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A lényeg, hogy eljutott a megfelelő helyre. Ő csak azt nem érti, hogy 

volt a tavalyi évben az az átalakítgatás mindenkinél, ez most új, vagy még mindig ugyan az?  

 

Takács Katalin, igazgatási csoportvezető: Most ellenőrizte ezeket a kormányhivatal. Ezzel 

kapcsolatban határozatot szükséges hozni arról, hogy egyetértenek vele, elfogadják az abban leírtakat és 

intézkedésként felhívják a közadattár kezelőjét, hogy javítsa ki a hiányosságokat és tegye megfelelővé 

az IHM-nek a honlapot. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki az elhangzott határozati javaslatot el tudja fogadni, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

8/2015. (I. 13.) HATÁROZATA 

 

Közérdekű adatok közzétételével kapcsolatos törvényességi felhívásról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

VEB/004/1451/2014. számú törvényességi felhívásával egyetért, az abban leírtakat elfogadja, valamint 

felhívja a közadattár kezelőjét, hogy a törvényességi felhívásban szereplő hiányosságokat javítsa ki és 

tegye az IHM-nek megfelelővé. 
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Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mivel több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, megköszöni a 

részvételt, mindenki részéről, az ülést 12:50 órakor bezárta.  

 

Kmft. 

 

 

 

             Fábián Gusztáv                                                                          Dr. Szabó Tímea 

               polgármester                                                                                     jegyző 

 

 

 

A jegyzőkönyv tartalmáért felelős személy: Takács Katalin, igazgatási csoportvezető 

 


